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PROTOKÓŁ LX/24 

Z POSIEDZENIA SESJI RADY MIEJSKIEJ WĄSOSZA ODBYTEJ 23 STYCZNIA 2024 ROKU GODZ. 10:00. 

 

Na 15 osobowy skład Rady na sesji obecnych było 14 radnych wg listy obecności.  
 
Nieobecni radni :  
1. Ewa Golba 

 
Lista obecności radnych to zał. nr 1 

Ponadto w sesji udział wzięli :  

1. Paweł Niedźwidź – Burmistrz Wąsosza  

2. Paweł Walkowiak – Sekretarz Gminy,  

3. Jadwiga Rodzewicz- Skarbnik Gminy,  

4. Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy,  
 

Lista obecności gości stanowi zał. nr 2  
7. Sołtysi wsi .  
 

Lista obecności sołtysów to zał. nr 3  
Razem w sesji udział wzięło  35 osoby. 

 
Ad 1. Otwarcie sesji  
Przewodniczący otworzył LX sesję słowami „Otwieram LX sesję Rady Miejskiej Wąsosza” i poprosił 

radnych o zalogowanie się na terminalu, potwierdzając obecność. Na podstawie listy obecności 

Przewodniczący stwierdził, że na sesji obecnych jest 14 radnych, co stanowi kworum Rady, a zatem 

Rada może podejmować uchwały. 

 
 Później Przewodniczący powitał serdecznie :pana Pawła Niedźwiedzia- Burmistrza Wąsosza, Panią 

Jadwigę Rodzewicz- skarbnika gminy, Pana Pawła Walkowiaka - sekretarza gminy, dyrektorów, 

kierowników jednostek organizacyjnych gminy, sołtysów wsi oraz publiczność. 

 

Ad. 2 Przyjęcie porządku obrad.  
Przewodniczący obrad stwierdził, że proponowany porządek obrad sesji został państwu radnym 

dostarczony i zapytał radnych czy ktoś ma jeszcze inne propozycje. Nikt z radnych nie miał żadnych 

propozycji wobec tego przystąpiono do głosowania nad zatwierdzeniem porządku obrad LX sesji. 

Protokół z głosowania to zał. nr 4 

Przewodniczący stwierdził , że porządek LX sesji został przyjęty 14 głosami „za”,( Aleksandrowicz E., 

Biernacki W., Chorostkowski J., Czaja R., Dąbek E., Maślejak J., Królikowski K., Smektała A., Ptak D., 

Rapior A., Skibniewski T., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z. ) „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było.  
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P o r z ą d e k   o b r a d   s e s j i : 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z LIX sesji RM Wąsosza. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Burmistrza z działalności między sesjami. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych celem zaopiniowania 

projektów statutów dla sołectw położonych na terenie Gminy Wąsosz. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

na terenie gminy Wąsosz. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wysokości ekwiwalentu za uczestnictwo w działaniach 

ratowniczo-gaśniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach oraz w ćwiczeniach. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zakazu sprzedaży oraz zakazu używania w miejscach publicznych na 

terenie Gminy Wąsosz petard oraz środków pirotechnicznych i ogłuszających, działających na 
podobnych zasadach. 

10. Informacje Przewodniczącego Rady. 
11. Wolne głosy i wnioski. 
12. Zamknięcie sesji.   
 

   Porządek obrad to zał. nr 5 
 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z LIX sesji RM Wąsosza. 
Protokół LIX sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 28 grudnia 2023 roku był wyłożony do 
wglądu przed sesją. Do tego protokołu radni nie wnieśli uwag wobec tego Przewodniczący podał pod 
głosowanie przyjęcie protokołu z LIX sesji Rady Miejskiej. 

Protokół z głosowania to zał. nr 6 
 

Przewodniczący stwierdził , że protokół LIX sesji został przyjęty 14 głosami „za”,( Aleksandrowicz E., 

Biernacki W., Chorostkowski J., Czaja R., Dąbek E., Maślejak J., Królikowski K., Smektała A., Ptak D., 

Rapior A., Skibniewski T., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z. ) „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było.  

Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych. 
Interpelacje i odpowiedzi przeczytał Wiceprzewodniczący – Dariusz Ptak - Zarząd Powiatu 

Górowskiego, dotyczy interpretacji z dnia 20 grudnia 2023 r. Urząd Miejski Wąsosza przekazuje w 

załączeniu interpelację pani Jolanty Maślejak radnej Rady Miejskiej Wąsosza w sprawie naprawy 

nawierzchni dróg powiatowych relacji Wąsosz - Wrząca Wielka. Przedmiotowe drogi są bardzo 

zniszczone, a liczne ubytki nawierzchni bitumicznej stwarzają potencjalne zagrożenie w ruchu 

drogowym i przyczyniają się do powstawania uszkodzeń poruszających się nimi pojazdu. Urząd Miejski 

Wąsosza uważa przedmiotową interpretację w pełni zasadną i zwraca się z uprzejmą prośbą o 

podjęcie działań zmierzających do poprawy bezpieczeństwa wszystkich uczestników ruchu drogowego 

na rozpatrywanym odcinku drogi. Zarząd powiatu górowskiego, dotyczy interpelacji z dnia 28 grudnia 

2023 roku. Urząd Miejski w Wąsosza przekazuje w załączeniu interpelację pana Wiesława Stoickiego, 

Przewodniczącego Rady Miejskiej Wąsosza w sprawie złego stanu technicznego dróg powiatowych na 

odcinkach Płoski - Lubiel - Białawy Wielkie i Lubiel - Pobiel. Przedmiotowe drogi są bardzo zniszczone, 

co niewątpliwie przyczynia się do powstawania uszkodzeń poruszających się nimi pojazdów. Urząd 

Miejski Wąsosza uważa przedmiotową interpretację za w pełni zasadną i zwraca się z uprzejmą prośbą 

o podjęcie działań zmierzających do poprawy bezpieczeństwa wszystkich uczestników ruchu 

drogowego na wnioskowanych odcinkach dróg. Interpelacja Wiesław Stolicki, radny Rady Miejskiej 

Wąsosza, zwracam się do pana Burmistrza z prośbą o zamontowanie lampy oświetleniowej chodnika 
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między posesją 21 a 19 w Lubieniu, ponieważ korzystanie z tego chodnika w godzinach wieczornych 

jest utrudnione ze względu na panujący w tym miejscu ciemności. Interpelacja pan Stolicki Wiesław 

radny Radny Miejskie. Zwracam się do pana Burmistrza z prośbą o interwencję w Starostwie 

Powiatowym w Górze w sprawie zamontowania lustra drogowego przy posesji numer 19 w Lubieniu, 

co poprawi widoczność przy wyłączaniu się do ruchu na drogę powiatową od strony posesji 22. 

Dyskusja: 

Radny A. Rapior - Proszę państwa, co z tego, że my składamy interpelację do powiatu odnośnie dróg, 

odnośnie stanu dróg czy w ogóle odśnieżania czy lodowiska. To jest tylko psu na budę, woda na młyn, 

bo jadąc w sobotę do Lechitowa jechałem 20 na godzinę i więcej nie mogłem się ruszyć. A jak już ktoś 

mnie mijał, to po prostu musiałem stanąć. I tak jest zarówno czy na Lechitów czy na Lubiel i my 

składamy te interpelację, czekamy jak oni do tej do tych interpelacji podchodzą. 

Radna A. Smektała - Jeżeli mogę pani Andrzeju, rozmawiałam z panem w powiecie w sprawie naszych 

dróg to mnie pan poinformował, że już prace są zlecone dla Drogomelu tylko nieodpowiednie aura, że 

jak tylko aura się poprawi to wszystko będzie naprawione. 

Radny A. Rapior - Jesienią aura była zła? 

Radny J. Chorostkowski - Ale czego my mamy się spodziewać? Przecież Zarząd dróg powiatowych 

został zlikwidowany. Zostało 2 lub 3 pracowników fizycznych, które nie są w stanie wyciąć tych 

krzaków i mamy zaległości sprzed 20 czy 30 lat. Pan skarbnik powiatu i powiem to zupełnie 

odpowiedzialnie na Komisji powiedział, że w 2034 roku jeżeli powiat jeszcze przeżyje, to możemy się 

spodziewać jakichś inwestycji. Ja, wiem, że my mamy w tej chwili błędne inwestycje ze strony 

powiatu. Ja wiem i rozumiem, że są potrzebne chodniki, które kosztują miliony, ale drogami jeżdżą 

setki, wręcz tysiące ludzi, a chodnikami chodzą tylko dziesiątki. I ja wiem, że potrzebujemy jednego i 

drugiego, ale w dobie tego, że musimy coś wybrać, a coś odpuścić, to lepiej się zastanówmy także 

mówię, Zarząd Dróg Powiatowych został zlikwidowany i nie ma najzwyczajniej kim i czym cokolwiek 

zrobić. Dziękuję bardzo.  

Radny A. Rapior - Tylko, że mieszkańcy do tego inaczej podchodzą. 

Burmistrz - Ja jeszcze odnośnie powiatu, bo nie do końca się tutaj mogę zgodzić z tym. Bo czy z\Zarząd 

Dróg Powiatowych był, czy nie był, jak nie ma pieniędzy, to i tak nikt nic nie zrobi. Powiat z tego co 

wiem zleca te prace i to zależy od środków finansowych, nie od tego czy coś jest czy czegoś nie ma. Co 

do chodników i dróg to oczywiście tylko, że zrobienie chodnika kosztuje dajmy na to 200 000,00 zł a 

zrobienie kilometra drogi kosztuje milion. To jak ktoś nie ma tego miliona, to niech chociaż zrobi ten 

chodnik. Ja wiem, że tutaj chciałoby się te drogi, ja rozmawiam bardzo często ze Starostą na temat 

tutaj inwestycji na terenie naszej gminy, wniosków trochę znowu jest poskładanych. Miejmy nadzieję, 

że one zostaną pozytywnie rozpatrzone, już w tak trochę w imieniu państwa deklaruje ten udział 

gminy, że my pokryjemy ten udział powiatu, jeżeli on tam będzie te 5%. Już gmina jako pomoc 

finansową dołoży powiatowi, żeby te drogi zrobić. Co z tego będzie? Nie wiem. Budżet powiatu jest w 

tym roku rekordowy ponad 80 milionów złotych. Na inwestycje też jest sporo. Jest kwestia, czy to 

wszystko, co jest zaplanowane, będzie zrealizowana, a to też zależy od środków, jakie powiat otrzyma. 

Trudno jest teraz powiedzieć. Sami Państwo widzicie, co się dzieje, czy te środki będą, czy nie będą. 

Już słyszę o tym, że w BGKu pieniędzy na niektóre promesy zaczyna brakować. Nie wiem. 

Radny J. Chorostkowski - Panie Burmistrzu, powiem tak, co się zmieniło z czasu, kiedy pan był 

wicestarostą? Nic. Dalej na drogach się nie robi nic. Pan był 8 lat Wicestarostą nic się nie robiło, teraz 

5 lat nic się nie robi. To jest jedna rzecz. A teraz, proszę państwa, to są konkretne fakty. 5 grudnia 
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przyszła totalna gołoledź na naszych drogach powiatowych. Co powiat mówi? Ze nie rozstrzygnął 

przetargu? Sorry, nie mamy kim wysłać. Jest wszystko ok, ale nie mamy. To, co oni chcą? Mamy 

wszystko, ale nie rozstrzygnęliśmy przetargu. To, kto tam zarządza, jakie jest podejście do tematu? To 

jest odpowiedzialność za nas użytkowników tych dróg? Chyba nie. 

Burmistrz - Są radni powiatowi do nich proszę o kierować pretensje nie tutaj do mnie. Proszę zgłaszać 

do powiatu.  

Radny J. Chorostkowski – Pan zmienił pozycję widzenia, bo Pan teraz nam mówi, że pan z powiatem 

rozmawia, dobrze. Ale wcześniej też się nic nie robiło, bo nie ma czym nie ma jak.  

Burmistrz - Wcześniej nic się nie robiło, ponieważ nie było pieniędzy. Teraz tych pieniędzy jak pan 

doskonale wie jest więcej i nie można powiedzieć, że nic się nie zrobiło, bo nie wiem, kiedy ostatni raz 

był pan w Kamieniu, ale jak pan był dosyć dawno, to radzę się przejechać i zobaczyć co się zrobiło. 

Jedzie pan przez Bełcz Górny jest chodnik zrobiony. Są inwestycje robione, są planowane inwestycje i 

to nie można powiedzieć, że nic się nie robi. Oczywiście zgodzę się z tym, że robi się zdecydowanie za 

mało, ale że nic to też jest nadużycie.  

Radny J. Chorostkowski- Tak ma pan rację, ale widzę tych wszystkich ludzi, którzy między godziną 5 a 7 

dojeżdżają do pracy z Wrzącej, z Kamienia, z Płosek i tak dalej i zastanawiają się, czy przez noc 

przybyła im następna dziura, czy muszą omijać to, co z poprzedniego dnia zastali za dnia. 

Ad. 5. Informacja Burmistrza z działalności między sesjami. 
Pana Pawła Niedźwiedzia - Burmistrza Wąsosza przedstawił informację o pracy w okresie 

międzysesyjnym. - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo radni, zaproszeni gościa i obecni tutaj 

wszyscy. Informacja z działalności w okresie międzysesyjnym od 28 grudnia do dnia dzisiejszego 

wydałem 17 zarządzeń. 28 grudnia zarządzenie w sprawie wniesienia wkładu niepieniężnego aportu 

do Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Wąsoszu dotyczyło przyłącza kanalizacji sanitarnej w 

miejscowości Wąsosz ulica Lawendowa, pierwszy etap. 29 grudnia dzierżawa w drodze 

bezprzetargowej na cele rolne części działki 142/2 pół hektara w obrębie Drozdowic Wielkich 

właściwie w miejscowości Jawor przy drodze krajowej między budynkiem numer 4 i 5. Dnia 3 stycznia 

- 3 zarządzenia pierwsze w sprawie ustalenia terminów przeprowadzenia postępowania 

rekrutacyjnego i postępowania uzupełniającego do publicznego przedszkola, oddziałów 

przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych w publicznych i innych formach wychowania 

przedszkolnego i klas pierwszych publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez gminę Wąsosz 

w roku 2024/2025. Następnie ustaliłem odpłatność za korzystanie z łowiska gminnego w Czeladzi 

Wielkiej. Opłata roczna od 1 stycznia do 31 grudnia danego roku kalendarzowego wynosi dla 

mieszkańca gminy 40 zł., dla osób nie będącego mieszkańcem gminy 150 zł, dla członków koła PZW 

posiadających ważną kartę wędkarską 20 zł i dla osób,  niebędących mieszkańcami Wąsosza czy gminy 

Wąsosz posiadających ważną kartę wędkarską w naszym kole też 20 zł. Kolejne zarządzenie tego 

samego dnia w sprawie zmiany zarządzenia numer 549/2021 w sprawie Regulaminu wynagradzania 

pracowników Urzędu Miejskiego Wąsosza. Tego samego dnia zarządzenie w sprawie udzielania 

zamówień publicznych na dostawy usługi roboty drogowe w gminie do kwoty 130 000,00 zł. 8 

stycznia zarządzenie w sprawie prawa pierwokupu gminy Wąsosz Zarządzono nie wykonywać prawa 

pierwokupu nieruchomości, oznaczonej jako działka o numerze 399 o powierzchni 236 m² w obrębie 

Wąsosza w związku z zawartą umową sprzedaży dnia 5 stycznia. To jest tu jedna z działek przy ulicy 

Mickiewicza, tu, gdzie ludzie mają te ogródki, kiedyś nabywali te od gminy, więc gminie przysługiwało 

prawo pierwokupu, a w związku z tym, że zmienia się właściciel, odstąpiliśmy od prawa pierwokupu 

tej nieruchomości. 10 stycznia 5 zarządzeń. Przekształcenie lokalu z mieszkania chronionego 

położonego w Wąsoszu przy Placu Wolności 13/14/2 34 m2  na lokal, który pełnić będzie funkcję 
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mieszkania wspomaganego prowadzonego przez o OPS w Wąsoszu. Następne zarządzenie w sprawie 

wydzierżawienia mienia komunalnego na cele rolne to jest część działki 113 przy rzece Baryczy o 

powierzchni 1,20 ha. Część działki 47/2 68 arów położonych w obrębie miejscowości Ostrawa przy 

posesji numer 6 oraz zarządzenie w sprawie wynajęcia mienia komunalnego na cele garażowe część 

działki 109 /76 15,95 metra kwadratowego, położonej w obrębie Wąsosza przy ulicy Rawickiej. 

Kolejne zarządzenie w sprawie przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego numer 3 w budynku 

36 w Kamieniu Górowskim na działce 229/16 powierzchnia tej działki to jest 7642 m2. Również tego 

dnia zarządzenie w sprawie przeprowadzenia drugiego ustnego przetargu nieograniczonego na 

sprzedaż nieruchomości niezabudowanej położonej w granicach działki 255 /2 o powierzchni 3518 m² 

w obrębie miejscowości Lubiel za posesją 57. Przetarg będzie odbędzie się 9 lutego o godzinie 10 tutaj 

w naszym Urzędzie. Cena wywoławcza 49 200,00 zł. Wadium 4 920,00 zł. 15 stycznia zmiany w 

budżecie gminy Wąsosz na 2024 rok. Zmiana dotyczyła przeniesienia środków z rezerwy ogólnej na 

zakup usług pozostałych w oświacie oraz zwrot dotacji z tytułu nienależnie pobranych świadczeń 

rodzinnych zwróconych przez świadczeniobiorców oraz wpłat dokonanych przez komornika z tytułu 

zwrotów świadczeń alimentacyjnych finansowanych z funduszu alimentacyjnego. Dokonano też 

korekty planu wydatków z bieżącą realizacją budżetu w administracji, bezpieczeństwie publicznym, 

ochronie przeciwpożarowej, oświacie i wychowaniu. W tym samym dniu też zarządzenie w sprawie 

przeznaczenia do sprzedaży lokalu mieszkalnego na Placu Wolności 29/3 na rzecz najemcy. 17 stycznia 

zarządzenie w sprawie planu opiekuńczo wychowawczego edukacyjnego w klubie dziecięcym w 

Wąsoszu, który określił standardy opieki nad dziećmi do lat 3. Kolejne zarządzenie w sprawie 

przyznania ekwiwalentu pieniężnego pracownikom Urzędu Miejskiego Wąsosza za materiały biurowe, 

środki czystości i 19 stycznia zarządzenie w sprawie wynajęcia mienia komunalnego na cele garażowe 

działka 488, powierzchnia 30 m² w Wąsoszu to jest za białym kościołem działka. 

Informacja to zał. nr 7 

 

Burmistrz - To wszystko, jeżeli chodzi o zarządzenia. Była tam mowa o Klubiku Dziecięcym, więc 

chciałem też poinformować państwa o wynikach naboru, który chyba formalnie już się chyba kończy 

teraz jakoś do Pobiela do żłobka. Zainteresowanie z ostatniej informacji, jaką  już tak zadeklarowane, 

że będą z tym, że my tam mamy jeszcze dzieci do lat 3 tak naprawdę w Czarnoborsku siódemkę i tutaj 

będziemy raczej składali ten wniosek do „Malucha+” na realizację tego żłobka na 8 bądź też 

zobaczymy, jak z rodzicami jeszcze się mówimy na początek 8 bądź też 16 dzieci w Pobielu do tego 

żłobka uczęszczało. Jeżeli chodzi o sprawy bieżące. Brałem udział w odprawie policji rocznej 16 

stycznia. Tutaj z pierwszym Zastępcą Komendanta Wojewódzkiego Policji rozmawiałem też o tym 

posterunku policji naszym w Wąsoszu. Mówi, że sprawa jest jak najbardziej do zrealizowania w tym 

roku i będzie rozmowa i rozdzielanie zadań inwestycyjnych w najbliższym czasie. Do końca miesiąca 

mówił, że możliwe, że już będą jakieś decyzje, więc miejmy nadzieję, że ta nasza działka zostanie 

zabudowana tym posterunkiem. Ona została przekazana jak państwo wiecie, w ubiegłym roku i 

zabezpieczyliście państwo w budżecie gminy też udział gminy partycypację w kwocie 500 000,00 zł 

przy realizacji tego zadania. Uczestniczyłem też w Radzie Rynku Pracy w tym samym dniu. 

Rozmawialiśmy o pracach interwencyjnych i o środkach w urzędzie, jakie Urząd Pracy posiada. Na tą 

chwilę jest tych środków zdecydowanie mniej niż w roku ubiegłym. No ale te programy, które były 

realizowane, są realizowane i będą dalej realizowane w może w trochę mniejszym zakresie, ale trzeba 

przyznać też, że zainteresowanie tymi środkami z Urzędu Pracy też niejako spada, co świadczy o tym, 

że pomimo wysokiej stopy bezrobocia i kształtujące się na poziomie 14% w statystykach, statystyki są 

jakie są, a rzeczywistość jest jaka jest tak z mojego odbioru przynajmniej wynika. Uczestniczyłem 

również w 2 zebraniach z mieszkańcami w Lubielu- sprawy bieżącej i we Wrzącej Śląskiej też 
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szesnastego. 18 stycznia uczestniczyłem w walnym Zgromadzeniu Stowarzyszenia Uniwersytet 

Trzeciego Wieku. W tej chwili może wszyscy państwo nie wiedzą, uniwersytet liczy 67 czynnych 

członków. To jest jak na naszą małą społeczność bardzo liczna grupa osób i cieszy to, że to nie upada a 

wręcz się rozwija. To aktywność seniorów jest coraz większa i coraz więcej osób się dopisuje, to na 

pewno cieszy. Państwo sołtysi są to wiedzą też, bo byli na spotkaniu 12 stycznia, omawialiśmy sprawy 

bieżące takie, o których tutaj też mówimy, czyli kontrola szamb, kontrola pieców, statut, zmiany 

statutu, o czym będzie też mowa na dzisiejszej sesji oraz realizacji funduszu sołeckiego. Spotkałem się 

też w dniu 8 stycznia z Nadleśniczym w Nadleśnictwie Góra Śląska. Rozmawialiśmy o kilku sprawach, 

między innymi o odnowieniu, ścieżki Wąsosz - Zbaków. Tutaj o utwardzeniu może, częściowo zmianie 

trasy na tereny, które można było przez nadleśnictwo utwardzić. Nadleśnictwo zadeklarowało, że te 

ścieżki przygotuje. Nie wiem, czy korzystali państwo z tej ścieżki, tam momentami jest trochę piasku, 

będzie to na pewno realizowane przez nadleśnictwo i ta ścieżka i miejsca postojowe też mają być 

odtwarzane bądź też odnawiane. To ta ścieżka powinna tutaj być takim elementem, po którym będzie 

można spokojnie sobie tą turystykę póki co w naszej gminie rowerową uprawiać. Mamy też z ZIT-u 

pieniądze Legnicko - Głogowskiego zabukowane na ścieżkę rowerową i tutaj planuję realizację tej 

ścieżki pieszo - rowerowej do Górki Halinowskiej od Orlenu zrobić w standardzie takim już 

komfortowym do dojazdu, bo jest też planowane zagospodarowanie terenu wokół Górki Halinowskiej 

w Wąsoszu. Tutaj z Nadleśniczym już jakiś harmonogram sobie ustalaliśmy, żeby na zasadzie takiej, 

żeby coś tam więcej robić. Oni też w swoich budżetach pozabezpieczają te środki, żeby ten teren 

wokół Halinówki był tak popularnie zwanej zagospodarowany w jakiś sposób dla mieszkańców, tym 

bardziej, że jakby powstała ta ścieżka pieszo rowerowa, to tym bardziej to by miało sens i wtedy to, o 

czym już rozmawialiśmy wcześniej z panem nadleśniczym, czyli budowa wieży widokowej na Górce 

Halinowskiej bądź bezpośrednio w jej pobliżu, by mogło stworzyć takie miejsce, które by było jakąś 

atrakcją turystyczną. Myślę, że budziłoby to zainteresowanie, bo miejsce jest ładne samo w sobie. 

Oprócz tego widok stamtąd naprawdę przy takiej wieży powiedzmy, 25-30 m byłby w bardzo daleko, 

można by było spojrzeć w stronę nawet tak jak tutaj niektórzy oceniali Karkonoszy także wydaje się, 

że to jest kierunek, w którym z Lasami Państwowymi będziemy szli w najbliższym czasie. Mamy też 

sprawę służebności dróg. Tutaj omawialiśmy z Nadleśnictwem, mamy działki w Bełku Górnym. 

Niestety dojazd do tych działek odbywa się przez tereny, które są własnością Lasów Państwowych i 

tutaj jesteśmy na etapie ustalania tej służebności. O odwiertach w poszukiwaniu złóż wody to będzie 

realizowane już niebawem. Dokumentacja cała jest sporządzona w okolicy miejscowości Młynary. W 

planach jest tutaj Nadleśnictwo też chciałoby, już wcześniej też rozmawialiśmy o tej strzelnicy, która 

jest w lesie, żeby też ją zagospodarować w jakiś sposób, ale tu jest kierunek, żeby przekazać to 

stowarzyszeniu jakiemuś, które by o to dbał. Nadleśnictwo jest w stanie tam oczyścić, ogrodzić, 

przygotować, ale żeby ta strzelnica była  w zarządzie kogoś, kto na tym się zna i tym by się opiekował, 

podobnie jak  w Górze. W dniu wczorajszym spotkałem się też z panem Wojewodą Dolnośląskim. To 

jest kolejny wojewoda, który dostał, że tak powiem pakiet informacji na temat tego, jak tutaj nasza 

karetka funkcjonowała i jakich działań oczekujemy od pana wojewody. Już te działania, jak państwo 

wiecie, prowadzimy od czasu aż jak te karetki zniknęły. Sami państwo pamiętacie podpisy, wizyty w 

Ministerstwie Zdrowia, wizyty u Wojewody, który już poprzedni, jak mnie widział, to już chyba zamiast 

nazwiska to kojarzył słowo karetka. No ale teraz jest nowy wojewoda, jest nowe spojrzenie na sprawę 

i wydaje mi się, że optymistyczne z tego względu, że wojewoda od razu zadeklarował działania 

natychmiastowe. W planie ogólnie wojewódzkim ta karetka jest tylko, że poprzednio nie było z tego, 

co dostaliśmy odpowiedź z Ministerstwa Zdrowia, konsultacji przeprowadzonych do końca. Pan 

wojewoda zadeklarował, że przeprowadzi konsultacje do końca. Uargumentuje pismo do 

Ministerstwa Zdrowia też w konsultacji z nami, skonsultuje z samorządami potrzeby i zadeklarował 

tutaj też przyjazd. Chce zobaczyć to miejsce, w którym ta karetka stacjonowała. Jak państwo wiecie, 

pozyskaliśmy od powiatu część gruntów na rozbudowę o garaż dla tej karetki. Także wydaje mi się, że 
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kierunek, który tutaj nakreślił Wojewoda i swoje działania, dają dużą nadzieję na to, bo w sumie 

wojewoda jest osobą decyzyjną, jeżeli o karetkę chodzi i wydaje mi się, że tutaj jest chęć współpracy. 

Wojewodę obecnego znam też od kilkunastu lat i znam go jako człowieka, który jeżeli deklaruje coś, 

to na pewno tą deklarację podtrzyma i będzie robił wszystko, żeby ta karetka do Wąsosza wróciła. Jest 

kilka różnych pomysłów na to. Mamy też niby taki zdecydowany atut. Ja rozmawiam z osobami, które 

tutaj były ratownikami na naszej stacji karetek i oni deklarują, że zabezpieczą całkowicie, bo to jest też 

zawsze problem. Wojewoda pytał, czy są osoby, które będą w tych karetkach jeździć. My tu mamy 

zapewnienie tych osób, że one tutaj będą jeździły i to już kilkukrotne. Także wydaje mi się, że wszystko 

idzie w dobrym kierunku. Rozmawialiśmy też oczywiście o posterunku policji, prosiłem, żeby tą 

sprawę nam pomógł trochę przyspieszyć czy porozmawiać czy przypomnieć, że ten posterunek w 

Wąsoszu jest potrzebny i oczywiście też taka deklaracja pana Wojewody była. Tereny po PKP jak 

państwo wiecie cały czas się zmagamy, czy tam siłujemy z PKP o przejęcie tych terenów, ale tutaj też 

jest w związku ze zmianą sytuacji politycznej w kraju i zmienił się też kierunek i spojrzenie PKP w 

Warszawie. Pan Marszałek Tymoteusz Myrda też był w tej sprawie już w Warszawie, też rozmawiał i 

mówi, że tutaj jest chęć, że PKP skłania się do tego, żeby te grunty jednak przekazać, nie trzymać ich 

tak, jak było do tej pory. Zobaczymy, co z tego wyniknie. Ja na początku przyszłego tygodnia będę w 

PKP jeszcze we Wrocławiu, więc więcej informacji na kolejnej sesji. To wszystko dziękuję. Dziękuję 

bardzo.  

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych celem zaopiniowania 
projektów statutów dla sołectw położonych na terenie Gminy Wąsosz. 
O omówienie tego projektu uchwały został poproszony Pan Paweł Walkowiak – Sekretarz gminy -

Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Szanowni Państwo. Obecnie obowiązujący statut dla 

jednostek pomocniczych gminy, czyli statut sołectw, trwa od 1997 roku, więc niedługo zbliża się 

jubileusz trzydziestolecia i chyba to jest odpowiednia pora, aby dokonać pewnych zmian, ponieważ 

rzeczywistość poszła do przodu, orzecznictwo, prawo również więc należałoby dokonać pewnych 

korekt w tym obowiązującym statucie, odświeżyć go i dostosować do realiów, jakie funkcjonują w 

naszej społeczności. Wiele rozwiązań, które obowiązują w statucie, już się zdezaktualizowało. Są takie 

kwestie, które dotyczą wadliwie obecnie ujętych organów gminy, gdyż statut odwołuje się do Zarządu 

Miejskiego Wąsosza. Powołuje tam szereg kompetencji, które należy ustalać Zarządem Miejskim. Jak 

wiemy, takiego organu na szczeblu gminy nie ma, gdyż mamy organ wykonawczy jednoosobowy, 

jakim jest Burmistrz Wąsosza. Tak więc dostosowujemy obecny statut do realiów i proponujemy 

wprowadzenie takich zmian, jak zlikwidowanie kwestii z obowiązujących w trakcie wyborów organów 

sołectwa, czyli Sołtysa oraz Rady Sołeckie, a mianowicie rezygnujemy z kwestii kworum. Obecnie 

obowiązujące orzecznictwo jest negatywnie usposobione co do tego, aby wybory uzależnione były od 

kworum, czyli od liczby osób, jakie zjawią się na zebraniu wiejskim. Linia orzecznicza jest 

ukierunkowana w ten sposób, że po prostu ilu mieszkańców w danym terminie ustalonym przez Radę 

Miejską Wąsosza zjawi się na zebraniu wiejskim tyle osób uprawnionych do głosowania po prostu 

wybiera sołtysa czy też Radę Sołecką. Nie jest tutaj Rada Miejska legitymowana ona, żeby 

jakiekolwiek dodatkowe ograniczenie narzucać jednostkom pomocniczym w statutach. Zmieniamy 

również kwestie dotyczące kadencyjności. Obecnie obowiązujący statut przewiduje czteroletnią 

kadencję, która jest skorelowana z kadencją Rady Gminy. My chcielibyśmy odstąpić od tego 

rozwiązania, gdyż niecelowe z punktu widzenia praktycznego jest sformułowanie okresu kadencji 

innego, który byłby w zbiegu z kadencją Rady Gminy z czysto względów praktycznych, gdyż powoduje 

to pewne przerwanie ciągłości sprawowania władzy na miejscowościach wiejskich, więc 

proponujemy, aby kadencja była określana na jeden termin pięcioletni we wszystkich sołectwach z 

tym, że trzeba mieć na względzie, jeżeli takie zasady państwo radni zdecydują się ustalić po 

konsultacjach to ta, kadencyjność będzie biegła od kolejnych wyborów sołtysów, rad sołeckich tak na 
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takie stanowisko prezentuje linia orzecznicza, czyli te wybory, które miały miejsce w poprzednim roku, 

będą kadencję w takim wymiarze, w jakim obowiązuje obecnie startu, czyli na okres 4 lat. Statut 

obecny również w sposób niedozwolony przez orzecznictwo sądów, określa otwarty katalog zadań 

Sołectwa. O co tu chodzi? Chodzi o to, że statut przewiduje, że w szczególności jakieś zadania 

sołectwa się określa, czyli generalnie otwiera się furtkę, że w każdym momencie można uchwałą Rady 

Miejskiej czy też zarządzeniem burmistrza cedować na sołectwa dodatkowe zadania. Tego typu 

praktyka w świetle sądownictwa jest niedozwolona. Statut powinien zawierać pewien zamknięty 

katalog, jasno precyzować, jakie zadania należą do samego sołectwa, jak i poszczególnych organów, 

czyli zebrania wiejskiego, Sołtysa i Rady Sołeckiej. Również rezygnujemy z zapisów statutowych, które 

przewidują, że sołtysa wybiera zebranie wiejskie. Zebranie wiejskie jest organem uchwałodawczym, 

czyli w danej jednostce pomocniczej podejmuje uchwały co do funduszu Sołeckiego, co i do innych 

programów gospodarczych. Natomiast jest to niedozwolone w kontekście wyborów organów 

sołectwa, gdyż ustawa przewiduje, że dokonują wyboru mieszkańcy. Liczba nieograniczona 

mieszkańców. Tak więc jako sam organ, którym jest zebranie wiejskie, nie może dokonywać wyborów 

organów gminy tylko nieograniczona liczba mieszkańców. Szczegółowe zasady będą rozpisane po 

konsultacjach już w ostatecznej wersji statutu. Statut odnosi się też do ustawy, która nie obowiązuje. 

Odnosi się również do statutu gminy z dziewięćdziesiątego szóstego roku, który również nie 

obowiązuje. Był wielokrotnie w międzyczasie zmieniany. Statut również zawiera pewne odgórnie 

narzucone wymogi na sołtysa, przejawiające się w tym, że sołtys jest zobligowany do uczestnictwa w 

sesji Rady Miejskiej. Jak ustawa o samorządzie gminnym stanowi jest to przywilej sołtysa, 

uprawnienie, z którego może, a nie musi korzystać, więc niedozwolone jest formułowanie przepisów 

bezwzględnie obowiązujących w statucie. To są takie najważniejsze zmiany natury ustrojowej. Jeżeli 

Państwo zdecydują się przyjąć dzisiejszą chwałę, następnie projekt statutu zostanie poddany zgodnie 

z przepisami, konsultacjom. Konsultacje będzie przeprowadzał pan Burmistrz, który w zarządzenia 

określi możliwe ścieżki tych konsultacji. Może to być ankieta, mogą to być zebrania z mieszkańcami. 

Także to nastąpi już po przyjęciu dzisiejszej niniejszego projektu uchwały.  

Opinia Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego była pozytywna.  

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Protokół z głosowania to zał. nr 8 

Głosowało 14 radnych. 

Przewodniczący stwierdził , że uchwała nr LX/439/24 w sprawie przeprowadzenia konsultacji 

społecznych celem zaopiniowania projektów statutów dla sołectw położonych na terenie Gminy 

Wąsosz została podjęta 14 głosami „za”,( Aleksandrowicz E., Biernacki W., Chorostkowski J., Czaja R., 

Dąbek E., Maślejak J., Królikowski K., Smektała A., Ptak D., Rapior A., Skibniewski T., Stolicki W., Szyjka 

R., Zapór Z. ) „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było.  

Uchwała nr LX/439/24 to zał. nr 9 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków na terenie gminy Wąsosz. 
O omówienie projektu uchwały został poproszony Prezes Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji 
w Wąsoszu Pan Ireneusz Wdowiak - Witam Przewodniczącego, szanowną Radę, Burmistrza oraz gości. 
Przedstawione obecnie projekt nowego Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 
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terenie gminy Wąsosz uwzględnia zmiany nawiązujące do postanowień Państwowego Gospodarstwa 
Wodnego Wody Polskie z dnia 22 grudnia 2023 oraz 5 stycznia 2024, Które zaopiniowały negatywnie 5 

punktów przedstawionego przez Radę Miejską Wąsosza Regulaminu uchwalonego uchwałą 
LVII/424/23 z dnia 30 listopada 2023. Jako punkty niezgodne z przepisami ustawy z dnia 7 
czerwca 2021 o zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzeniu ścieków wskazano § 
4 punkt 1, który poprawiono zgodnie z wytycznymi PGW, § 4 punkt 3, który także poprawiono zgodnie 

z wytycznymi, § 4 punkt 4, który usunięto, § 5 punkt 1 poprawiono i § 5 punkt 3, który poprawiono 

zgodnie z wytycznymi PGW. Szczegółowo wyżej wymienione punkty zostały omówione na Komisji dnia 

22 stycznia 2024. I obecny projekt zawiera poprawki zgodnie właśnie z wytycznymi organów 

nadzorujących. Dziękuję.  

Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska była pozytywna. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Protokół z głosowania to zał. nr 10 

Głosowało 14 radnych. 

Przewodniczący stwierdził , że uchwała nr LX/440/24 w sprawie uchwalenia Regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy Wąsosz została podjęta 14 głosami 

„za”,( Aleksandrowicz E., Biernacki W., Chorostkowski J., Czaja R., Dąbek E., Maślejak J., Królikowski K., 

Smektała A., Ptak D., Rapior A., Skibniewski T., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z. ) „przeciw” i 

„wstrzymujących się” nie było.  

Uchwała nr LX/440/24 to zał. nr 11 

Ad. 8.  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wysokości ekwiwalentu za uczestnictwo w 
działaniach ratowniczo-gaśniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach oraz w ćwiczeniach. 
Przedmiotowy projekt uchwały został omówiony przez Sekretarza gminy – Pawła Walkowiaka - 

Szanowni radni, Szanowni Państwo. Co 2 lata Rada Miejska Wąsosza zgodnie z ustawą o ochotniczych 

strażach pożarnych jest zobowiązana w ramach zadań własnych określić wysokość ekwiwalentu dla 

strażaków i podobnie jak poprzednio przyjęte rozwiązania chcemy utrzymać ekwiwalent na 

dotychczasowych stawkach. To jest za uczestnictwo w działaniach ratowniczo gaśniczych w wysokości 

25 zł za każdą rozpoczętą godzinę, za uczestnictwo w szkoleniach, ćwiczeniach oraz kursach w 

wysokości 15 zł za każdą rozpoczętą godzinę, a także w wyniku konsultacji rozmów przeprowadzonych 

na wczorajszej Komisji na wniosek państwa radnych wprowadzamy pkt 3, który również, który 

wprowadza fakultatywnie dodatkowo ekwiwalent za uczestnictwo w działaniach prewencyjnych, w 

działaniach zabezpieczających zleconych przez Burmistrza Wąsosza w wysokości 15 zł na godzinę. 

Opinia Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego była pozytywna. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały, poinformował, że zmiana w uchwale nastąpiła na wniosek 

radnego J. Chorostkowskiego i poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Protokół z głosowania to zał. nr 12 

Głosowało 14 radnych. 
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Przewodniczący stwierdził , że uchwała nr LX/441/24 w sprawie uchwalenia wysokości ekwiwalentu 

za uczestnictwo w działaniach ratowniczo-gaśniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach oraz w 

ćwiczeniach  została podjęta 14 głosami „za”,( Aleksandrowicz E., Biernacki W., Chorostkowski J., 

Czaja R., Dąbek E., Maślejak J., Królikowski K., Smektała A., Ptak D., Rapior A., Skibniewski T., Stolicki 

W., Szyjka R., Zapór Z. ) „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było.  

Uchwała nr LX/441/24 to zał. nr 13 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie zakazu sprzedaży oraz zakazu używania w miejscach 
publicznych na terenie Gminy Wąsosz petard oraz środków pirotechnicznych i ogłuszających, 
działających na podobnych zasadach. 
Przewodniczący poinformował iż dany projekt uchwały powstał z inicjatywy radnego Tomasza 

Skibniewskiego i poprosił go o przedstawienie projektu uchwały - Szanowni Państwo proponowany 

przeze mnie projekt uchwały jest pokłosiem wielu próśb, sugestii, nawet żądań od mieszkańców 

naszej gminy. Ludzie starsi w wielu przypadkach schorowani, w stanach depresyjnych, przeżywają 

dźwięki, które skutkiem używania petard i tym podobnych środków pirotechnicznych. W podobny 

sposób regulują malutkie dzieci, które wręcz traumatycznie potrafią reagować na to. Strach i obawa 

przed odgłosami wystrzałów na wiele lat potrafi pozostawić ślady w psychice maluchów. Również 

ważnym aspektem, który skłonił mnie do złożenia powyższego projektu, jest również fakt 

traumatycznego przeżywania odgłosów używania środków pirotechnicznych przez naszych braci 

mniejszych, czyli nasze zwierzęta domowe, jak i dziko żyjące. Zdarzają się bardzo często sytuacje, że 

przerażone zwierzęta nie przeżywają efektów zabaw petardami na przykład jak to miało miejsce w 

tym roku w Wąsoskim przytulisku. Przestraszone zwierzaki w popłochu uciekają na oślep i gubią się w 

obecnym dla siebie, w obcym dla siebie świecie. Proponowany przeze mnie projekt uchwały nie 

zabrania całkowicie używania środków pirotechnicznych na terenie naszej gminy, a jedynie ogranicza 

powyższy fakt do sytuacji określonych w projekcie. Dziękuję bardzo. 

Opinia Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego była pozytywna. 

Dyskusja: 

Radny J. Chorostkowski - Znaczy podtrzymam stanowisko z Komisji. Tworzymy uchwałę, która dubluje 

się z ustawą, bo to wszystko mamy zapisane w ustawie o materiałach pirotechnicznych i ustawa 

również przewiduje formy kary. Załóżmy mandat 500 zł, jeżeli ktoś nie przyjmie mandatu, to do sądu, 

sąd może nałożyć karę grzywny w wysokości 5 000,00 zł. Nasza uchwała tego nie przewiduje. Ja 

rozumiem, gdybyśmy mieli straż miejską, to byśmy dla tej straży miejskiej stworzyli podstawę prawną, 

żeby to egzekwować, jeżeli organy ścigania nazwijmy to, nie chcą wykorzystywać, a mają takie 

narzędzie wykorzystywać tej uchwały i mają możliwość karania i tego nie robią, to trzeba te organy w 

jakiś sposób zmusić, a ta uchwała ich do tego najzwyczajniej w świecie nie zmusi. Druga rzecz jest 

taka, że tutaj zadałem na Komisji takie pytanie, a co będzie, jeżeli ja na swoim prywatnym terenie 13 

lipca o godzinie  20 będę chciał odpalić jakieś tam materiały, flary i tak dalej będzie mi wolno czy nie 

wolno? No będzie mi wolno, bo od godziny  22 do godziny  6 rano jest cisza i to dopiero jest 

respektowano więc najzwyczajniej w świecie obawiam się, oczywiście nie jestem przeciwko tej 

uchwały, tylko obawiam się, bo myśmy tu już kiedyś przerabiali taką sytuację z Barszczem 

Sosnowskiego.  Kiedy tylko chcieliśmy stworzyć uchwałę, która była mądrzejsza od ustawy i nadzór 

prawny wojewody nam to uwalił. W tej chwili, dobrze podejmijmy tą uchwałę, tylko mówię, żeby 

znowu się nie okazało, że ktoś nam powie, macie uchwałę, ale nie macie § jak karać. No bo teraz tak 

policjant pójdzie i powie, tak według uchwały, to powinienem wam zabronić, ale według ustawy 

muszę was ukarać, no bez sensu nie zrobi tego, no nie zrobi tego. Także ta uchwała ma dużo 

mankamentów, które będą wykorzystywane no naprzeciwko nim. Oczywiście jestem najzwyczajniej w 
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świecie tak jak ze śmieciami za daleko idącą edukacją, żeby dzieciom, począwszy od najmłodszych lat, 

tłumaczyć, że akurat ta forma przygody przynosi skutek negatywny dla wszystkich pozostałych 

zwierząt, bo ja sam mam zwierzęta, które muszę w tym okresie sylwestra i Nowego Roku chować do 

domu, muszę ich faszerować jakimiś lekami przeciw stresowymi. Sam widzę, ile jest padłych wróbli po 

imprezie sylwestrowej, że najnormalniej w świecie nawet wróble mają stres i padają ze strachu i 

jestem przeciwko. Jestem naprawdę przeciwko, ale ja jestem za taką edukacją, bo powiem tak, póki 

nasza ustawa dopuszcza handel, obrót tymi materiałami to to będzie, wierzcie mi to będzie nasza 

uchwała niewiele wniesie tylko tyle, że poczucie takiego, no coś żeśmy zrobili nie? No może bardziej 

bliżej wyborów, coś żeśmy zrobili, bo mogliśmy to zrobić 5 lat temu. Ale wierzcie mi grono 

pedagogiczne, państwo dyrektorzy, spróbujcie jakieś pakiety edukacyjne dla tych dzieciaków, bo 

najczęściej czynnikiem sprawczym rodzica, który wydaje pieniądze, bo to musi rodzic kupić, to są 

dzieci. Dlatego idźmy w tym kierunku. 

Radny T. Skibniewski - Po pierwsze nie jest to uchwała podejmowana właśnie z tego względu, że 

zbliżają się wybory, tylko po prostu sytuacja do tego w pewnym sensie zmusza. Jeśli chodzi o sposób 

karanie jest określony w § 3 uchwały. Jest to w § który mówi, że naruszanie zakazów określonych w § 

1 ustawy oraz § 2 niniejszej uchwały podlega kary grzywny wymierzone w trybie i zasadach 

określonych w prawie o wykroczeniach, czyli tak jak pan mówił od 500,00 zł do grzywny w wysokości 

5 000,00 zł. Zarzucił pan też właśnie to, że jest to robione ze względu na wybór. Otóż nie, tak jak 

powiedziałem, jest to pokłosie wielu rozmów, wielu wręcz żądań i nie chciałbym, żeby ktokolwiek mi 

zarzucił, że po rozmowach ze mną, żeby po dyskusjach ze mną nie podjąłem żadnego kroku w tym 

kierunku, żeby w jakikolwiek sposób to powiedzmy unormować. Zdaje sobie sprawę, że jest to 

uchwała, która w pewnym sensie wchodzi w kompetencje ustawy. Jest to nie pierwsza uchwała 

podejmowana tutaj przez nas, która wchodzi w kompetencje ustawy i wydaje mi się, że stworzenie 

takiego aktu powiedzmy tutaj naszego lokalnego prawa, w pewnym sensie może się udać, że 

zmobilizuje nasze służby mundurowe do działania i do sprawdzania przede wszystkich, w jakich 

warunkach i komu sprzedaje się środki pirotechniczne. Dziękuję bardzo. 

Radny E. Aleksandrowicz - Zastąpienie ustawy uchwałą, no nie wchodzi tu żadną grę. Jest ustawa, 

która została wydana już ileś lat temu i teraz organy, tak jak tu kolega powiedział, ścigania policja ona 

jest, żeby ją od tego, żeby ją egzekwować. Czy my tą uchwałę podejmiemy czy nie, to nie będzie miało 

żadnego wpływu na egzekwowanie ustawy. Uchwała nic nam nie mówił. Uchwałę możemy przyjąć 

tak, możemy sobie przyjąć, ale ona będzie w konflikcie z nadrzędną ustawą. Czy to jest sens 

podejmowania tutaj? Tak już kolega powiedział, edukacja, edukacja i jeszcze raz edukacja. Informacja 

tych osób starszych nawet co się skarżą, informowanie ich i kierowanie do odpowiednich służb jest 

lepszym przykładem, jak produkowanie następnej jakieś tam uchwały, która nie wiadomo, czy w ogóle 

przejdzie. Może być świadomość tych ludzi starszych słaba. Nie wiedzą, gdzie się udać z skargą z 

jakimś zapytaniem i tutaj na pewno z naszej strony musi być też jakaś inicjatywa co do tych osób ich 

wysłuchać, ale też próbować ich ukierunkować. Moi drodzy Państwo ja ze swojej strony na pewno 

zgłoszę to odpowiednim organom, ale państwo też powinni to zrobić i wtedy te organy one niejako 

zostaną zmuszone do działania, bo na każdą z naszej strony interwencje u nich oni będą musieli 

odpowiedzieć, a uchwała ich do tego nie zmusza w żaden sposób. 

Przewodniczący poddał PROJEKT UCHWAŁY POD GŁOSOWANIE. 

Protokół z głosowania to zał. nr 14 

Głosowało 14 radnych. 

Przewodniczący stwierdził , że uchwała nr LX/442/24 w sprawie zakazu sprzedaży oraz zakazu 

używania w miejscach publicznych na terenie Gminy Wąsosz petard oraz środków pirotechnicznych 
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i ogłuszających, działających na podobnych zasadach. została podjęta 13 głosami „za”,( Biernacki W., 

Chorostkowski J., Czaja R., Dąbek E., Maślejak J., Królikowski K., Smektała A., Ptak D., Rapior A., 

Skibniewski T., Stolicki W., Szyjka R., Zapór Z. ) 1 głos „przeciw” (Aleksandrowicz E., ) , 

„wstrzymujących się” nie było.  

Uchwała nr LX/442/24 to zał. nr 15 

 

Ad. 10. Informacje Przewodniczącego Rady. 
 Przewodniczący nie miał informacji do przekazania. 

Ad. 11. Wolne głosy i wnioski. 

Radny R. Szyjka -  Myślę, że to dobry czas żeby powiedzieć coś na temat okręgów wyborczych. 

Burmistrz- Jeżeli chodzi o okręgi wyborcze, myślę, że tu sekretarz dokładniej, ponieważ z Komisarzem 

Wyborczym był w kontakcie stałym, wyjaśni Państwu, jak te okręgi wyglądają. Na tą chwilę może ja 

przeczytam, jak są podzielone. Wąsosz wiadomo jest bez zmian na te 6 okręgów, 6 radnych z 

Wąsosza. Bez zmian zostaje większość okręgów. Zmianie ulega okręg, więc tak okręg numer 1 Bełcz 

Górny, Cieszkowice, Czarnoborsko, Dochowa, czyli bez zmian. Okręg numer 2 Świniary, Borowna, 

Wiklina, Wodniki, Zbaków Górny, Zbaków Dolnych, Kąkolno - dodane jest Kąkolno do tego okręgu 

numer 2. Okręg numer 3 bez zmian Rudna Mała, Rudna Wielka, Sułów Wielki, Wiewierz. Okręg 

numer 4 tutaj Wąsosz Chrobrego, Franka, Polna, Powstańców Styczniowych, Słoneczna, Zacisze, 

Zygmunta Bartkowiaka, Mieszka I, Lawendowa. Okręg numer 5, miasto Wąsosz 700 Lecia, Boczna, 

Nowa, Rawicka. Okręg numer 6 Wąsosz, Azaliowa, Chabrowa, Jaśminowa, Kalinowa, Makowa, 

Rumiankowa, 1 maja, Aleja Niepodległości, Sienkiewicza, Wierzbowa i Sosnowa. Okręg numer 7, ulice 

Krótka, Łąkowa, Mickiewicza, Pocztowa, Rzemieślnicza i Świętego Jana Pawła II. Okręg numer 8 miasto 

Wąsosz Junaków, Kilińskiego, Narutowicza, Parafialna, Plac Kościelny, Plac Wolności, Zamkowa. Miasto 

Wąsosz, okręg numer 9, Ogródkowa, Kolejowa, Korczaka, Kościelna, Krzywa, Przemysłowa. Okręg 

numer 10 tu jest zmiana, zostaje Czeladź Wielka wieś oraz Stefanów przysiółek tak. Jeżeli chodzi o 

okręg numer 11 tutaj też zmiana jest rozszerzony okręgów stosunku do tego, co było 5 lat 5,5 roku 

temu. Wsie Bełcz Mały, Gola Wąsoska, Podmieście, Górka Wąsoska, Lechitów, Sądowel tak jak były i 

do tego dochodzą Baranowice i Kowalowo. Okręg numer 12 tutaj jest zmiana bo Kąkolno odeszło 

zostaje Pobiel, Młynary i Zubrza. Okręg numer 13 tutaj jest zmiana. Zostaje okręg zmniejszony do 

Lubiala i Czapli. Okręg numer 14 też ulega zmianie Chocieborowice, Płoski, Kobylniki, Ostrawa, tak 

było, dochodzi Bartków, Ługi, Unisławice. I okręg numer 15 tutaj jest bez zmian w stosunku do 

poprzedniego okręgu, czyli Drozdowice Wielkie, Jawor, Marysin, Drozdowice Małe, Wrząca Wielka, 

Wrząca Śląska i Kamień Górowski. O szczegółach pan sekretarz. 

Sekretarz - Jak państwo radni pamiętają w końcówce roku trafiło do nas postanowienie komisarza 

wyborczego, który powołując się na zapisy nowe zaktualizowane kodeksu wyborczego dokonał w 

zakresie swojej kompetencji nowego podziału na okręgi wyborcze. I tu zmiana dotyczyła przesunięcia 

niektórych miejscowości z dotychczasowych okręgów, tak jak Kąkolno z okręgu wcześniejszego, który 

razem z Pobielem się znajdował numer 12 do okręgu w którym są takie miejscowości jak 

Czarnoborsko, Wiklina, Wodniki, Zbaków Dolny, Zbaków Górny. Następnie Baranowice, Kowalewo 

zostało przesunięte z okręgu łącznie z Czeladzią Wielką i tutaj przesunięte do okręgu numer 3, czyli 

generalnie mieszkańcy muszą jechać w tym przypadku do Wąsosza, żeby głosować. Dlaczego tak się 

stało? No komisarz powoływał się tak, jak powiedziałem, na zaktualizowane zapisy kodeksu 

wyborczego. W artykule 417 kodeksu jest taki specjalny mechanizm wyliczenia jednolite normy 

przedstawicielstwa. Jeżeli ona po podziale mieszkańców danego obrębu, danej miejscowości wynosi 
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współczynnik 0,5 i więcej, wówczas taka miejscowość musi być samodzielnym okręgiem wyborczym, a 

pozostałe miejscowości, które dotychczas tak zwane przysiółki były w tym okręgu, zostają 

przenoszone do innych, sąsiadujących okręgów wyborczych. I taka sama argumentacja, pomimo 

państwa radnych tutaj skargi, która została następnie przekierowana do Naczelnego Sądu 

Administracyjnego w Warszawie, to NSA taką samą argumentację podtrzymał jak komisarz wyborczy, 

czyli generalnie powołując się na ten algorytm matematyczny utrzymał w mocy postanowienie 

komisarza wyborczego. W ślad za tym komisarz wyborczy utwierdził swoją wcześniejszą decyzję. 11 

stycznia zaktualizował podział gminy Wąsosz na okręgi wyborcze. Czyli tak to wygląda jak obecnie Pan 

Burmistrz przedstawił i tą mapkę, którą państwu radnym teraz przedstawiłem to wglądu. W dalszej 

kolejności komisarz wyborczy będzie w zasadzie już się zwrócił o dostosowanie obwodów głosowania, 

czyli generalnie siedziby obwodowych komisji wyborczych. Istnieje teoretyczna możliwość, że 

mieszkańcy Kąkolna będą mogli głosować dalej w Pobielu. Mieszkańcy Baranowic, Kowalowa, dalej w 

Czeladzi Wielkiej. Możemy taki wniosek złożyć, tylko to jest na takiej samej zasadzie oparte jak przy 

okręgach wyborczych, że komisarz wyborczy może wziąć to pod uwagę, ale wcale nie musi. 

Rozmawiałem z panem tutaj koordynatorem, które odpowiada za naszą gminę, że nasz wniosek, o ile 

jest uzasadniony z punktu widzenia interesów naszej gminy, to o tyle niekoniecznie będzie podzielał 

to komisarz wyborczy. 

Radny J. Chorostkowski - Reprezentując okręg numer 2 chyba muszę przeprowadzić edukację 

mieszkańców Kąkolna gdzie jest Czarnoborsko bo najzwyczajniej w świecie ktoś z Kąkolna będzie miał 

dylemat, czy jechać piątką, czy jechać przez las. Bo całe życie był Pobiel, a teraz musi porzucić Pobiel, 

jechać następne 4 czy 5 km i szukać Czarnoborska, więc zupełnie oderwane jest to od rzeczywistości, 

zupełnie. Zważywszy na to, że samych mieszkańców Kąkolna jest niewielu i one przy miejscowości 

Pobiel jako dopisane były do tej pory nie stanowiły jakiegoś zagrożenia i jakiegoś nie wiadomo jakiej 

liczby elektoratu, a w tej chwili utrudnić mieszkańcom żeby szukali Czarnoborska. No to jednak jest 

rzucanie kłód pod nogi. 

Burmistrz - Oczywiście jest kłopot. My wcześniej też podejmowaliśmy działania, żeby zostawić te 

okręgi w takim kształcie, jak były to już było przerobione, wypraktykowane i też się zwracaliśmy do 

komisarza. Niestety bezskutecznie. No nie wiem to, jak pan sekretarz powiedział oczywiście można by 

było tak zrobić, to rodzi też pewne konsekwencje, bo musicie państwo mieć świadomość, że na 

przykład decydując o tym, żeby Kąkolno dalej mogło głosować na radnego z tego swojego nowego 

okręgu, ale jednak w Pobielu to będzie wymagało z pewnością zrobienia protokołu częściowego 

wzięcia tego protokołu pojechania do drugiej komisji, która już do Czarnoborska w tym wypadku i 

dopiero tam skompletowania całego protokołu, żeby z nim przyjechać tutaj do gminy. Ja myślę, że 

tutaj takim rozwiązaniem, które powinno zneutralizować trochę jest to, że planujemy, żeby jednak 

jakiś autobus pojechał jeden czy drugi, żeby ludzie też mieli możliwość, żeby dojechać do tego lokalu 

wyborczego. To myślę, że ze strony gminy możemy zrobić przynajmniej w tych okręgach, gdzie jest 

kłopot odległościowy, bo rozsądek sam podpowiada no gdzie Ługi, Unisławice, a gdzie tutaj 

Chocieborowice. No to jest przecież z 20 km może nie no ale z 15 na pewno tak. 

Radny J. Chorostkowski - Zważywszy na to, że poprzednia reforma dopisała nam następnych Komisji, 

bo mamy przecież Komisję w Cieszkowicach, Czeladzi i w Lubieniu. I teraz na przykład Lubiel będzie 

głosował sam sobie tylko w Lubielu, Czeladź będzie głosowała tylko ze Stefanówką. Komisja w 

Cieszkowicach będzie miała Bełcz, Cieszkowice i co tam jeszcze Czarnoborsko tak i Dochowe tak bo to 

jest jeden okręg. W Czarnoborsku będą 2 okręgi, jedynka i dwójka to znaczy Rudne Wielkie, Wiewierz 

i Kąkolno tak jak mówię chyba piątką pojadą no bez sensu, totalnie bez sensu. 
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Burmistrz - My to wiemy i też podzielamy to zdanie, ale to tak tutaj sekretarz podpowiada, zabrakło 

zdrowego rozsądku przy ustalaniu tych przepisów i jest jak jest. Wychodzi na to, że trzeba się z tym 

pogodzić.  

Radny J. Chorostkowski – Może do pana sekretarza, rządzący będą podtrzymywać, że za ten autobus 

będą oni refundować czy nie? W wyborach samorządowych nie ma?  

Burmistrz - Wydaje mi się, że to my byśmy musieli zapłacić. Koszty nie były też jakieś tam kosmiczne 

ostatnio 3600 chyba było, ale nie wiem czy to nie była kwota netto. 4 500,00 zł około. 

Sołtys wsi Cieszkowice- Czy dla sołtysów będą jakieś podwyżki. 

Burmistrz- No to trzeba pytać Radę. Nie wiem czy są przewidziane. Ja nic o niczym takim nie 

słyszałem. Myślę, że to  decyzja Rady jest, jakie kwoty będą dla sołtysów także nie wiem, lobbować u 

swoich radnych, proszę. 

Przewodniczący Rady - To teraz jeszcze musimy zrobić podwyżki dla radnych. W zeszły rok zrobiliśmy 

podwyżki dla sołtysów, dla radnych nie. 

Ad. 12. Zamknięcie sesji.   
W związku z tym, że porządek obrad został wyczerpany Przewodnicząc obrad zamknął LX sesję Rady 

Miejskiej Wąsosza i podziękował za udział. 
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